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Érkotett :

Írásbeli kérdés
Dr. Katona Bél a
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Mennyire biztonságos a választási informatikai rendszer?” címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Varga Zoltán, önkormányzati miniszterhez .
Kérdésemre a választ írásban kérem!

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint arról a sajtóból értesülhettünk, 2010 . február 23-án reggel, ismeretlenek feltörték a z
Országos Választási Iroda hivatalos honlapját, a valasztas. hu oldalt. Ez sok kérdést felvet, és
számos következtetést lehet levonni .

A választási informatikai rendszer, amelynek a választási tájékoztató rendszer – benne a
honlap – is része, egyik alrendszere, a kormányzat t űzzel-vassal védi az esetleges illetéktelen
behatolóktól, fürkésző szemektő l . Legalábbis ez a látszat .

Felhívom Miniszter úr szíves figyelmét arra, hogy a biztonság jegyében, a biztonságra val ó
kormányzati hivatkozással történt a 2009 . június 7-i Európai Parlamenti választások napjá n
az, hogy még az Országos Választási Bizottság (OVB) egyik tagját sem engedték be a
rendszert üzemeltet ő KEKKH épületébe, csak ismételt megkeresésre, este 10-kor, az OVB
kifejezett felhatalmazásával . Mindemellett az OVB hivatalos szakért őinek is csak hosszas
huzavona, titoktartási nyilatkozatok és mindenféle adminisztratív akadály leküzdése után áll t
rendelkezésére a hivatal, hogy megtekinthessék a „nagy titkot”. Mindamellett véleményt a
szakértők sem fogalmazhattak meg, és amit mégis, azt a kormányzat a mai napig nem vett e
figyelembe. Így fordulhatott elő az, hogy a tényleges rendszer tervét és dokumentációit az
OVB szakértők is csak részben láthatták, azt is csak „helyben olvasásra”, mivel a magyar
választási informatikai rendszer rendszerterve üzleti titok! Egy magáncég (!) üzleti titka .

Mi végre ez a sok államtitokra, szolgálati titokra, üzleti titokra való hivatkozás, a so k
titkolózás? Mi végre az időről időre a választási rendszerre fordított több milliárdo s
költségvetési összeg, ha ilyen egyszerű trükkökkel meg lehet hamisítani egy hivatalo s
tájékoztató oldal tartalmát?

Hangsúlyozom: meg lehet hamisítani az egyetlen hivatalos választási tájékoztató oldal
tartalmát!
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Mi lesz ezek után április 11-én? Lehet-e hinni majd a tájékoztató rendszernek, esetleg
számíthatunk arra, hogy mondjuk csak 5-10 percig más eredményt mutat majd a valasztas.hu,
mint ami a valóság?

Felmérte-e valaki ennek a következményeit ?

Felmérte-e valaki, hogy egy ország lakosságát, azaz 10 millió embert lehet lóvá tenni ,
tömeghisztériát kelteni, viszonylag kis erőfeszítéssel? Nem beszélve a nemzetközi
közvéleményrő l és a világsajtóról !

Felmérte-e valaki, hogy egy ilyen akcióval a választások eredményét, magát a választáso k
legitimitását, a demokráciába vetett hitet lehet kétségbe vonni ?

Tisztelt Miniszter Úr !

A fentiek alapján kérdéseim a következ ők :

1. Hogyan történhetett ez ?
2. Kik a felelősök a történtekért ?
3. Biztonságosnak lehet-e ezek után nevezni a választási rendszert és ki vállalja ezért a

felelősséget (politikai, anyagi, büntetőjogi felelősséget)?
4. Hogyan, kik és mikorra javítják ki a hibát? Elhihet ő-e ezek után, hogy a hiba egyszer

és mindenkorra ki van javítva?
5. Megfelelőnek tartja-e Ön a választás informatikai, infókommunikációs rendszerének

biztonságát, hatékonynak és hatásosnak tartja-e a rendszer védelmét ?
6. Hogyan és kik fogják ezek után biztosítani a választási tájékoztató rendszeren

megjelenő adatok mindenkori hitelességét ?
7. Ki áll jót ezek után a választások tisztaságát, tisztességes lebonyolítását illet ően, és

hihetünk-e neki 2010 . április 11-én?

Várom Miniszter Úr válaszát!

dr. Nyitrai Zsolt
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség

Budapest, 2010 . február 23 .
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